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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 
 

Data: 22 de març de 2022 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 
Hora: 18:30 h. 
 
Presideix: Il·lma. Sra. Gemma Sendra i Planas, presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, regidor del Districte de Nou Barris 
 
Sra. Sheila María Guerra Andrés (PSC) 
Sra. Sara Belbeida Bedoui (PSC) 
Sr. Andrés Rodríguez Domínguez (PSC) 
Sr. Jordi Bouzón Magriña (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sr. Antoni Pallarès Davó (PSC) 
Sra. Esther Flaquer García (BComú) 
Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú) 
Sra. Alexandra López Lorente (BComú) 
Sra. Rosa Martín Vega (BComú) 
 
Absents: 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC 
Sr. Guillem Gabarnet Colomines (BComú)  
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris a les divuit hores i quaranta-sis minuts,  la qual, dona la benvinguda tant al regidor,  
consellers/eres i públic presents a la sala com a aquelles persones que segueixen el 
desenvolupament de la sessió, bé a través de videoconferència a l’enllaç facilitat com a 
aquelles persones que segueixen la sessió a través de l’streaming. Torna a recordar al públic 
en general que les preguntes es facin per escrit de manera anticipada per a poder agilitzar les 
sessions i que l’equip de govern pugui tenir les respostes preparades i poder fer el seguiment 
de les respostes i demana que les persones connectades telemàticament que vulguin fer 
preguntes les anticipen pel xat per tal d’agrupar-les per temes. En aquest sentit, demana a les 
persones presents a la sala que vulguin participar en la sessió que s’apropin a la taula 
presidencial per tal que avancin els temes dels que parlaran e intentar fer agrupació de temes 
 
Sense més preàmbuls, les intervencions a l’Audiència comencen amb les persones que han fet 
preguntes anticipadament i seguiran les respostes del regidor del Districte. 
 

1) Joaquin Esteban Gago 
 
Pregunta anticipada: 
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“Reivindico una plaza reservada para personas con discapacidad delante del ateneu calle 
estudiante y sustraer alguna plaza de bici al menos   dos o tres  plazas  de bicicletas para la 
plaza reservada a personas con discapacidad  sin matricula”  
 
El regidor contesta, pel que fa a la demanda d’una plaça d’aparcament per persones amb 
discapacitat davant l’Ateneu està demanada i tramitant-se, per la qual cosa, s’hauria de 
resoldre de manera ràpida (és un tema de tramitació administrativa). El que no s’ha fet i és molt 
més complexa es retirar places d’aparcament de bicicletes per posar places per persones amb 
discapacitat. 
 

2) Adolfo Sánchez Sanmartín 
 
Pregunta anticipada: 
 
“Soc el pare d'un nen que va a l'Escola Calderón de la Barca. Ens trobem que a les sortides i 
entrades de l'escola al carrer Ordunya hi ha un problema de seguretat pels nens i les seves 
famílies. No hi ha espai suficient per poder recollir les criatures i al creuar el carrer a vegades 
ens trobem un risc molt alt d'accident. Guardia Urbana apareix quan pot, o sigui en comptades 
ocasions. S'ha pensat en alguna solució de cara a poder garantir la seguretat de les persones 
(famílies i nens/es en els horaris d'entrada i sobretot de la sortida?” 
 
El regidor contesta que el problema dels entorns de les escoles és un problema de l’Ajuntament 
que s’aborda sistemàticament i, per aquest cas concret de l’escola Calderón de la Barca, està 
planificada l’actuació cap al darrer trimestre del 2022. Per tant, considera que el curs vinent 
estarà normalitzat. Amb tot, en el mentrestant, s’està pensant en posar unes peces de formigó, 
com a barrera certament de solució provisional, això sí, per a afavorir la zona reservada per 
nens i vianants. 

3) Cristian Gutierrez Macias i Marta, en representació del Casal de Joves de Roquetes. 

Pregunta anticipada: 
 
“Ens agradaria saber com va el procés del Kasal de Joves de Roquetes a l'amfiteatre”. 
 
Com que ambdues persones es troben presents a la sala, la presidenta del Consell del Districte 
els dona la paraula. Els intervinents demanen saber com està el procés, si està avançat, quina 
és la intenció, què passa amb la mesura provisional d’una parcel·la al costat del casal, els 
tempos, permisos, etc... 
 
El regidor contesta que, des del districte es tenen algunes prioritats en matèria de projectes 
executius i això implica poder tirar endavant alguns projectes. Un d’ells és l’amfiteatre. El 
problema és que no podem començar un procés d’execució o un projecte executiu fins que no 
hi hagi un canvi de planejament, canvi que està demanat i exigit amb planificació. Anuncia que 
el dia 7 d’abril està prevista una reunió en el que se’ls ha de confirmar oralment que s’aprova la 
modificació del planejament de manera ràpida per tal que es pugui passar a l’encàrrec d’un 
projecte executiu que permeti ja en el mandat següent disposar del pressupost necessari per a 
poder fer front a la obra de construcció del nou casal. Aquest és el calendari o timing en el que 
estem. Afegeix que la situació actual del casal és inacceptable, és un fet, només cal veure’l. A 
més seria bo que hi hagués un nou casal per a airejar el Ton i Guida. Estem en aquest procés i 
confia que el dia 7 d’abril disposin d’un calendari. 
 
Respecte del tema de la parcel·la que hi ha al costat de l’equipament municipal Ton i Guida, 
paret amb paret de l’equipament hi ha dos finques, una lliure i una altra que és habitada per 
una persona. El Districte ha fet gestions per a comprar la parcel·la que es troba lliure, l’altra de 
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moment no. El regidor explica que hi ha un problema que retardarà l’adquisició de la parcel·la. 
La compra certament anava a l’ordre del dia de la Comissió de Govern d’aquest dijous però ens 
acabem d’enterar  que el propietari d’aquesta finca té una hipoteca pendent sobre aquest local, 
càrrega sobre la que no se’ns havia notificat. L’Ajuntament no pot comprar cap immoble si no 
està lliure d’hipoteques. El propietari està d’acord en liquidar la hipoteca per poder vendre-la i 
això farà que la compra i l’acord de la Comissió de Govern tardi una mica més. Un cop tinguem 
aquest local treballarem per tal que tingui una utilitat pel casal i així airejar el Ton i Guida fins 
que no tingueu l’equipament definitiu. Per dos qüestions al respecte: el 7 d’abril tindran un 
calendari i espera i confia que en dos setmanes o així es pugui resoldre la compra del local. 
 

4) Conchita Rodríguez Moratinos 
 
 

Pregunta anticipada: 

“Se va a controlar de alguna manera la circulación de los patinetes y de las bicicletas y su falta 

de civismo en los pasos de peatones que estando verdes, son los peatones ls que tiene que 

parar y dejarlos pasar. Van por todos l sitios aunque haya carril de bici” 

El regidor dona la raó a la intervinent però afegeix que l’únic que pot fer el Districte és instar a 
que Guàrdia Urbana posi multes i sancioni però darrera d’això està el terme del comportament 
incívic de certes persones i el que és evident és que no pot haver un guàrdia urbà darrera de 
cada comportament incívic d’algú que va en bicicleta o en patinet. No obstant això Guardia 
Urbana seguirà multant, seguirà sancionant i, en aquest sentit, no es pot fer una altra cosa. 
 

5) Joaquim 
 
Preguntes anticipades que reprodueix en la sessió a l’estar present a la sala 

“En representació de l'AVV de la Guineueta formulo les següents preguntes:  

a) Quan es senyalitzarà amb el nom del carrer les façanes dels interiors del barri de la 

Guineueta.  

b) Quan es reposaran les papereres del nostre barri, falten moltes. Per exemple, en Via 

favencia cantonada amb Guineueta i Rambla Caçador on hi ha un espai infantil, una plaça, 

espais interior d'esbarjo i no hi ha cap paperera. 

c)En la illa que correspon a la fase IV, cal netejar els embornals perquè entra aigua a les 

porteries” 

El regidor contesta, pel que fa al tema del nomenclàtor, que no tenen més remei que passar-ho 

a Pla de Ciutat per a arreglar el tema de la senyalització. De fet dona la raó a l’intervinent 

indicant que han pogut comprovar que és complicada l’actual senyalització. Afegeix que si no 

els diuen res tractaran de buscar una solució ni que sigui feta pel propi districte d’un problema 

que és de sentit comú. 

Pel que fa al tema de les papereres, el regidor diu que torna a ser en teoria un tema de servei 

general de ciutat però diu que ho farà el Districte. En aquest sentit, informa que han avisat als 

serveis tècnics per tal que col·loquin algunes papereres més. Això, per tant, hauria d’estar 

solucionat en poc temps, un mes o així. 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

4 
 

Pel que fa al tema dels embornals, és una mixa més complexa, s’encarrega els serveis de 

neteja de l’Ajuntament i, si no ho han fet, insistiran. Hi ha alguns problemes d’ordre tècnic 

perquè alguns llocs són de propietat privada però considera que s’ha de fer. 

6) Isabel Pinar, també membre de l’associació de veïns de la Guineueta. 

Diu que la part antiga de la Guineueta és molt vulnerable, atès que viuen moltes persones 

majors de 80 anys en habitatges sense ascensor. Dema un pla d’ascensors amb l’ajut 

econòmic de l’Ajuntament perquè, si no es fa aquesta pla, per moltes persones grans els seus 

habitatges es converteixen en autèntiques presons. I, en aquesta línia, demana la reforma 

urgent de la Fase IV de Guineueta per a eliminar les actuals barreres arquitectòniques que 

pateix el barri per a afavorir a persones amb dificultats de mobilitat. 

El regidor contesta dient que disposa d’un calendari que pot passar a l’associació de veïns i 

que bàsicament consisteix en que a juny de 2022 hauria d’haver la reunió tècnics per 

l’avantprojecte, el qual, hauria d’estar redactat al desembre de 2022. Al gener del 23 hauria 

d’haver el concurs per a la preparació dels projecte executiu i desprès de diferents tràmits 

s’estaria en condicions de començar a fer les obres el gener de 2024 coincidint amb el proper 

PIM. Aquest calendari està confirmat per Ecologia urbana, insisteix que el pot fer arribar a 

l’associació de veïns i confia en que es pugui complir plenament amb exactitud. 

Pel que fa al tema dels ascensors, el regidor diu que hi ha un pla d’ascensor en el que la 

Generalitat de Catalunya subvenciona el 60% de cada projecte. A Guineueta hi ha 4 o 5 

projectes d’ascensors que estan en procés de contractació. No obstant això l’associació de 

veïns fa uns dies els ha alertat de l’increment de l’aportació privada per l’encariment dels 

materials que fa difícil la seva financiació especialment en les famílies vulnerables. El regidor 

ha demanat als veïns aquests contractes per a veure si poden trobar alguna sortida o solució, 

sobre tot, en aquells projectes executius que ja estan en marxa. En aquest sentit, el regidor 

demana a aquelles persones que estiguin en aquesta situació que s’adrecin a l’associació de 

veïns perquè s’intentarà que cap d’aquests projectes en marxa es quedin aturats i es puguin 

acabar. 

Del públic surten veus indicant que és molt difícil fer un projecte executiu però el regidor diu 

que l’aportació al pla es de 10 milions d’euros i, per tant, és una quantitat molt important que 

requereix indiscutiblement d’un projecte executiu que permeti destinar un pressupost insisteix 

de 10 milions d’euros. Considera que l’important és disposar d’un calendari. Ara es té i ens hem 

d’assegurar que dit calendari es compleixi però la necessitat de tenir projectes executius és 

indiscutible. 

Seguidament, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a les persones que van 

demanar anticipadament estar presents a la sala, si bé no van formular cap pregunta de forma 

anticipada. 

7) Rosa Maria Pérez 

La intervinent diu que ve a parlar de nou del tema de les vibracions causades en els seus 

habitatges per les vies del metro i diu que ve tant en nom propi i de la escala de veïns del 
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Passeig Fabra i Puig, 306 com de la pròpia associació de veïns i veïnes del Turó de la Peira. 

D’entrada agraeix la gestió que ha fet el Districte amb TMB arran de la seva intervenció en 

l’anterior Audiència Pública i, concretament, informa que en data 18 de gener tècnics de TMB 

van venir a casa seva a fer medicions de les vibracions. Així mateix, comunica que el 23 de 

febrer va haver una reunió informativa de TMB per a comunicar-los que es faran obres per a 

canviar les vies de la línia 5 del metro, que les dites obres començaran cap a la setmana santa 

i que seguiran durant l’estiu. En aquella sessió informativa els tècnics presents, amb un informe 

a la mà, van reconèixer que els decibelis excedien amb escreix dels límits permesos legalment 

i que amb les obres millorarà molt la situació, la qual cosa és molt bona notícia. Mes enllà 

d’això, els tècnics presents no van voler donar més informació de l’informe al·legant que 

l’havien rebut feia poques hores. La intervinent va demanar còpia de l’informe però es va 

denegar i també va demanar còpia de l’acta de la reunió del 23 de febrer i també se li va 

denegar. Davant la insistència veïnal, els tècnics van proposar fer una nova reunió amb el 

resultat de l’informe en unes dos o tres setmanes, període que ha passat i no s’ha fet aquesta 

reunió. Davant això, els veïns es pregunten que se’ls està amagant?, què esta passant? Les 

vibracions estan augmentant i els estan afectant a la seva salut i s’estan produint esquerdes en 

els seus habitatges. Per tant, demana una vegada mes al districte intercedir en favor seu 

davant TMB i que s’aclareixi que és el que esta passant en els seus habitatges. 

El regidor contesta que la intervinent té raó i, en aquest sentit, el districte ha intercedit en tot el 

que ha pogut. Informa a la intervinent que aquest mateix dijous hi ha convocada una reunió 

entre TMB i l’associació de veïns i veïnes tant de la Torre Llobeta com del Turó de la Peira per 

a parlar tant de les afectacions estructurals com dels danys fins i tot decoratius que s’han 

produït (esquerdes a les parets). L’únic que ha demanat TMB (que el regidor sap que no els 

agrada als veïns) és que, com la reunió la volen fer el més operativa possible, hi hagi com a 

molt dos o tres representants dels veïns (de l’associació de veïns) i no pas una reunió amb tots 

els veïns presents. Afegeix que tots estem a la expectativa del resultat de les obres del canvi 

de vies, unes vies que s’havien de canviar als 40 anys i portem 60 anys, per tant, amb un retard 

de 20 anys. Si aquest canvi de vies donarà el resultat satisfactori al 100%, s’haurà de veure 

però de la resta de temes (com ara els problemes de les esquerdes) mai hem defugit. En 

aquest sentit, veurem com avancen les diferents reunions previstes i diu que no abaixaran la 

guàrdia respecte de la intermediació del Districte amb TMB. 

Davant el fet que la intervinent diu que s’ha trobat a faltar al districte en alguna reunió, el 

regidor i la consellera tècnica contesten que han estat a totes les reunions, algunes vegades a 

nivell polític i altres vegades a nivell tècnic però el districte ha estat present a totes les reunions 

que se’ls ha convocat o ha convocat el propi districte. 

A continuació, la presidenta del Consell del Districte diu que entrem en un bloc de preguntes 

relatives al barri de Ciutat Meridiana. 

8) Pilar Murteira 

Preguntes anticipades: 
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A) “cuánto ha costado la limpieza de las pintadas de la marcha nocturna del 7M 

en Ciutat Meridiana? 

B) ¿en que punto está el proyecto ejecutivo de los nuevos equipamientos en el 

Parque del Acueducto en Ciutat Meridiana? 

C) ¿en qué fecha está prevista la sustitución de las escaleras mecánicas en Ciutat 

Meridiana? 

D) ¿en qué punto está la Acció Comunitaria en Zona Nord? 

Los vecinos no estamos nada satisfechos con el proceso, con la falta de 

transparencia e indefinición del proyecto” 

El regidor contesta, pel que fa al cost de la neteja, que no ho sap atès que no els correspon 

perquè és un servei efectuat des de els serveis de neteja de l’Ajuntament de Barcelona. A 

instància del conseller Sr. Antoni Pallarès, s’informa que s’ha demanat a neteja el cost i que, 

quan es sàpiga, ho comunicaran. Pel que fa al projecte executius de nous equipaments al Parc 

de l’Aqüeducte, el regidor que contesta que estem en el mateix, és a dir, cal un canvi de 

planejament per a poder fer el projecte executiu i, en aquest sentit, és un dels temes que hi ha 

en l’ordre del dia de la reunió que el dia 7 d’abril han de fer amb planejament. Pel que fa a la 

substitució de les escales mecàniques, el regidor contestat que està en el pressupost del 2022 

i, per tant, calculen que cap al darrer trimestre d’aquest any ha d’entrar. En qualsevol cas, s’ha 

de fer aquest any 2022. I pel que fa al tema de l’acció comunitària, és un tema una mica més 

complex. Amb independència de la polèmica que es pugui crear sobre la forma de gestió, pel 

regidor el més important és que existeixi l’acció comunitària. Informa que fins fa més o menys 

un any, l’acció comunitària es finançava a través d’una subvenció que es donava a una 

dinamitzadora. Aquesta financiació venia una part de Pla de barris i una altra part més petita 

per part del Districte. Per diferents raons de caràcter administratiu, Pla de Barris ha retirat la 

seva aportació econòmica i el Districte ha entomat aquesta part amb pressupost propi. El que 

ha fet el Districte és un procés de contractació pública de la mateixa persona. Per tant, el pla 

comunitari té el mateix equip que abans, amb els mateixos objectius. La única diferencia és que 

ja no es fa amb subvenció que certament era un procés irregular i ara és una contractació de 

dos anys feta per una administració pública. No sap veure cap altra diferència. La persona és la 

mateixa, està al servei dels veïns i el que s’ha de fer és fer-ho servir i treballar amb normalitat. 

No hi ha res més. El regidor considera que no hi ha tema, només s’ha fet una adequació al 

marc legal i que la persona contractada tingui les millors condicions laborals possibles 

conforme l’estatut dels treballadors. 

9) Jeros, veïna de Ciutat Meridiana. 

Exposa diferents qüestions: en primer lloc, diu que fa temps que han preguntat pel destí dels 

pisos de REGESAA i continuen sense tenir cap tipus de resposta. En segon lloc, pel que fa al 

projecte per a disposar d’una ambulància en el CAP de Ciutat Meridiana, li han dit que el 

districte està posant alguna trava o problema pel permís o autorització. En tercer lloc, manifesta 

que el govern del districte és el mateix que el de l’estat (el PSOE) i l’exigeix com representant 

de l’estat aportar solucions al tema de l’habitatge. Els veïns estan cansats tant del terme de 

l’habitatge com de l’atur. Per últim, pels emigrants que no disposen de papers, es queixa que 

no es donen papers o permís de feina. 
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El regidor contesta, en primer lloc, que ell no és cap representant del govern central. Davant del 

fet que algunes persones diuen que és responsable per ser del mateix partit polític, es reafirma 

que no és cap representant estatal, li agradaria que fos així però no ho és. Pel que fa als pisos 

de REGESA una part han estat adquirits i, un cop recuperats i rehabilitats, formen part de la 

bossa d’habitatges de l’IMHAB i l’accés als mateixos es fa pel procediment que gestiona 

l’IMHAB. Pel que fa al tema de l’ambulància en el CAP de Ciutat Meridiana, efectivament la 

Generalitat ens dota d’una ambulància i financia amb 200.000 euros l’estacionament de la 

mateixa. La obra d’acondicionament no la fa al Generalitat sinó que ens dona aquests diners i 

serà el districte el que faci la obra per a evitar el procés de contractació si es fa a nivell de 

ciutat. I pel que fa a la obra, hi ha hagut alguna dificultat tècnica ja superada i confia en 

solucionar aquest tema en el curt termini. No és un problema ni de diners ni d’acord sinó d’una 

certa lentitud administrativa. I pel que fa al tema dels papers, el regidor contesta que el districte 

no pot donar papers. Comprèn la preocupació veïnal tant en aquest tema com en el de 

l’habitatge però l’Ajuntament de Barcelona té el marc competencial que té, l’actuació municipal 

en matèria d’habitatge és molt contundent en assumptes de caràcter social però això depèn del 

marc competencial que té cada un. 

10) Filiberto Bravo, president de l’associació de veïns de Ciutat Meridiana. 

Exposa diferents qüestions. En primer lloc, recorda que en 15 dies han tingut tres 

desnonaments de tres famílies amb un dispositiu de 300 o 400 efectius policials que costen 

molts diners, total per fer fora a tres famílies del barri a les que, per cert, no se’ls ha ajudat mes 

enllà d’oferir-los una habitació en un alberg. Considera que és una pena que el districte no 

prengui “cartes en el assumpte”. En segon lloc,  van demanar una passarel·la a Can Cuiàs a la 

zona del Torrent del Bosc. Pregunta al regidor com està aquest tema. En tercer lloc, explica 

que, amb la pandèmia, es van deixar de fer festes en el barri. Ara que el tema COVID esta molt 

millor es plategen fer alguna festa veïnal en la zona del Parc de l’Aqüeducte en la que s’ha fet 

recentment una obra. Però han detectat alguns errors en la dita obra. I un dels errors fa 

referència al tema dels lavabos. Només s’han fet dos lavabos, un l’han cedit  una entitat com a 

patrimoni, cosa que no entenen i l’altre esta tancat, cosa que tampoc entenen. Si ara volen fer 

una festa amb la presència d’homes, dones, nens i només en la obra nova s’han fet dos 

lavabos, considera que és insuficient. Desprès s’han col·locat uns contenidors (que s’utilitzen 

com a bar, com a vestidors..) però tampoc els poden utilitzar els veíns lliurement. Per tant, 

pregunta, és una zona lliure o es dona a algu per tal que ho gestioni i privatitzi? No es poden 

col·locar més mòduls pels veïns? Davant la pregunta del regidor indicant on estaven els veïns 

quan es va fer el projecte (perquè ell segur que no hi era)?, l’intervinent respon que la obra feta 

no és la que es va parlar amb els veïns del barri. En quart lloc, exposa el que anomena “túnel 

del terror del metro”. Quan uns entren i altres surten, no caben i no hi ha espai suficient. Es va 

parlar d’alguna solució però la troben llunyana i, mentrestant, continuen patint aquesta situació. 

Per últim, l’intervinent vol matisar un tema que ha parlat abans el regidor en el sentit que els 

pisos de REGESA s´han de rehabilitar. Diu que els pisos són nous i, per tant, necessiten poca 

rehabilitació i estan per a entrar a viure. 

El regidor contesta, pel que fa a l’estat dels pisos de REGESA, que si aquests pisos s’han de 

rehabilitar o no correspon a l’IMHAB i no ni a l’intervinent ni a l’associació de veïns. 
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Pel que fa a les obres del parc de l’Aqüeducte, creu que la planificació de la obra esta dintre del 

procés de definició de la mateixa. En aquest sentit, considera que el club de petanca té el 

mateix dret que l’associació de veïns a disposar d’un local. Pel que fa als lavabos, estan 

associats a l’activitat que es demana. Desgraciadament no podem tenir una persona obrint i 

tancant lavabos tot el dia. Quan es programa una festa s’han de demanar les claus i desprès 

tornar-les al final de la festa però lamentablement no podem tenir una persona exclusivament 

obrint i tancant lavabos. El regidor considera encertat el debat sobre si hi ha o no pocs lavabos. 

De fet, és raonable que hi hagin mes però en el projecte només es van contemplar dos 

lavabos. Es perfectament acceptable que es consideri que son pocs dos lavabos i haurien 

d’haver quatre però el que no és acceptable és dir que s’havien previst 6 o 8 lavabos i després 

només es posen dos lavabos i, per tant, el projecte s’ha canviat. No és així. 

Pel que fa a l’aqüeducte, fa una setmana se’ls ha presentat un projecte de passarel·la que 

l’estan estudiant. S’han  considerat la presència de dos passarel·les laterals en la part alta, una 

per a vianants i l’altra pels vehicles de mobilitat personal, bicicletes i altres elements similars. 

Afegeix que en poc temps els mostraran un dibuix de les passarel·les en les que es 

respectaran els arcs actuals, atès que, falta algun ajust però el procés està en marxa. 

Pel que fa al tema del local per a l’associació de veïns, seguim igual; s’ha de reso ldre i, 

mentrestant, sembla que en l’antic mercat de Núria i, d’acord amb Mercats, es podria fer servir 

com bar social, no tant com local de l’associació de veïns. Per tant, el regidor apunta a 

solucions provisionals mentre no hi pugui haver alguna solució definitiva. Tenen raó els veïns 

que és un terme que porta molt de temps però a Ciutat Meridiana i Torre Baró hi ha un 

problema grau de planejament que fa difícil trobar solucions per a equipaments públics en 

aquests dos barris. 

11) Juanjo Hernández 

Diu que els veïns de Ciutat Meridiana no han vingut a fer al Regidor cap prec ni pregunta sinó a 

exposar tres reivindicacions que demanen a tot arreu. En primer lloc l’habitatge. Diu que el 

Govern del PSOE ha aprovat la llei 1/2022 amb unes cobertures de lloguer social, 

etc....Aleshores es pregunta perquè es continua desnonant? Demana que jutges i policies 

respectin la llei que s’ha aprovat en el Congrés dels Diputats. En aquest sentit, anuncia que 

l’endemà hi ha previst un desnonament d’un pis de la SAREB. No hauria de succeir. No s’està 

respectant la llei per jutges, magistrats, policies, advocats, entre d’altres. En segon lloc, la 

ocupació. Demana un pla d’ocupació juvenil atès que la taxa de desocupació al barri pel jovent 

es xifra en més del 50%. Sap que hi ha un pla d’ocupació sobre neteja que ocupa a les 

persones durant 6 mesos però pregunta si els altres 6 mesos aquestes persones no tenen les 

mateixes necessitats. Considera que el pla hauria de durar tot l’any i no pas 6 mesos. En tercer 

lloc, el problema del circuit per a obtenir ocupació per part dels veïns emigrants. Explica que en 

els anys 90 molts emigrants es van ficar en el món de la construcció, tothom tenia diners i la 

cosa anava bé. Quan el sistema va fallar, així ens trobem ara. Ala emigrants se’ls diu que 

treballin en negre 3 anys i desprès s’estudiarà el seu “arraigo”. Es dona la situació que se’ls 

deixa entrar en el circuit, treballen en negre 3 anys, potser fins i tot arriben a disposar d’un 

habitatge, escolaritzen als nens, entren en l’àmbit de la sanitat.... Si els pares es queden a l’atur 
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i deixen de pagar l’habitatge, aleshores se’ls dona una puntada al cul sense alternativa digna? 

L’intervinent reconeix que algunes d’aquestes coses s’escapa de la competència del regidor 

però l’administració local és la que tenen mes propera i considera que el regidor hauria de ser 

l’altaveu dels veïns davant altres instàncies per tal que es respecti al llei de l’habitatge i que es 

solucionin aquests problemes. 

El regidor contesta que no té respostes a les preguntes plantejades per l’intervinent. El Districte 

fa d’altaveu en tot allò que pot i ho fa sempre però el seu poder competencial és limitat i, per 

tant, recomana als veïns que vagin a la Delegació del Govern de Barcelona, que són els 

representants de l’estat espanyol i que tenen la obligació de fer complir aquestes coses. Diu 

que ell no és el delegat ni del PSOE ni del govern de Madrid diguin el que diguin els veïns. 

Amb tot, el regidor informa, respecte del desnonament que s’ha d’executar l’endemà d’un pis 

de la SAREB, la pròpia SAREB ha aturat el desnonament. Per tant confia en que no es dugui a 

terme aquest desallotjament. Així mateix diu que el dia 21 d’abril hi ha convocada una reunió 

amb l’IMHAB, la Generalitat, el districte... per a parlar sobre habitatge i poder recavar més 

informació sobre aquest tema. En el tema de l’habitatge hi ha un clar conflicte d’interessos i fa 

que algunes decisions dels jutges no els agradi a ells tampoc i les lleis, ens agradi o no, els 

jutges les interpreten. Ara bé, per suposat, tenim la obligació en aquest país d’escolaritzar als 

nens i disposar de sanitat pública per a tothom, disposin o no de papers. 

El regidor insisteix que el districte no dona papers de residència, que en matèria d’habitatge 

són competents altres administracions públiques i altres organismes municipals i, pel que fa als 

plans d’ocupació el districte pot intercedir per tal que vagin a Ciutat Meridiana i al districte el 

màxim possible dels plans aprovats però el que no pot fer és ampliar el nombre de plans 

d’ocupació perquè és competència de la Generalitat de Catalunya.  

12) Amina 

En relació als pisos de REGESA gestionats per l’IMHAB, hi ha moltes persones que porten 3, 

5, 10 o fins i tot 11 anys esperant a la Mesa d’Emergències i no els ha tocat cap habitatge. Es 

pregunta perquè no els toca mai cap pis?. Necessiten un habitatge per a poder viure 

tranquil·les amb els seus fills i demana juta l govern. Així mateix, troba a faltar al conseller del 

barri quan hi ha desnonaments. Diu que no el veu mai pel barri (el conseller replica sense 

micròfon que es passa tot el dia en el barri) i li demana que es passi més per Ciutat Meridiana. 

D’altra banda en nom de Suheila (ciutadana del Marroc que no parla castellà) diu que no té 

papers ni ocupació tant ella com el seu marit i que tenen 4 fills. Demana ajut per frenar 

desnonaments. Estant patint molt i creu que acabaran al carrer si ningú li posa remei. 

El regidor contesta que entén perfectament que aquestes persones demanin resposta als seus 

problemes i que ho facin a l’administració que tenen més propera com és el districte però 

l’Ajuntament de Barcelona té una política de serveis socials, habitatge i promoció econòmica 

molt activa i diu als veïns que han de començar a plantejar-se fils comunicatius amb àrees u 

organismes municipals que poden donar solucions molt més concretes a aquests problemes 

que no pas el Districte que, en tot cas, pot fer de pont, però els veïns han de començar a anar a 

llocs diferents del districte a exposar aquestes problemàtiques i a cercar solucions. Per tant, a 
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banda de poder intermediar com a districte, demana als veïns afectats que es personin a 

serveis socials o a habitatge i recavar informació. En aquest sentit, diu a la intervenint que, si 

veritablement porten 10 anys en la borsa d’emergència i la mitjana a la ciutat són dos anys, 

igual hi ha un problema d’informació. Han de tenir els veïns una relació directa amb els serveis 

de la ciutat que no estan descentralitzats i que poden donar resposta a part dels problemes que 

estan plantejant els veïns. 

13) Bertrand de Five 

Diu que hi ha diversos temes pendents de resoldre. En primer lloc, pregunta al regidor com va 

el tema del solar del Passeig Valldaura on aparquen molts cotxes?. En segon lloc, en relació al 

parc que hi ha al costat del poliesportiu, diu que el vigilant que hi ha al parc plega quan vol. 

Exposa que hi ha 23 discapacitats que van a l’escola del Turó de la Peira i tenen horari en el 

poliesportiu de 20 a 21h. Quan acaben i han d’anar a la zona habilitada per l’aparcament de 

discapacitats es troben el parc tancat i han de donar tota una volta en cadira de rodes per a 

arribar als vehicles. Demana que parcs i jardins tanqui el parc a les 22h i nio pas a les 21h. En 

tercer lloc, diu que el col·lectiu de discapacitats porta 7 anys reclamant una plaça d’aparcament 

en la zona del poliesportiu del carrer Artesania. En quart lloc, anant d’excursió per la ciutat de 

Barcelona amb altres persones discapacitades es pregunten quina diferència hi ha entre el 

districte de Nou Barris i el Districte de Sarrià en aspectes com ara la neteja de façanes o 

carrers. En cinquè lloc, diu que en el carrer Cirerers hi ha un bloc de pisos nous que serveis 

socials ha de distribuir però han detectat que no hi ha 35 places d’aparcament incomplint la 

normativa municipal i es pregunta el perquè? En sisè lloc, el col·lectiu de discapacitats es 

pregunta si Nou Barris té dret a anar a les platges de Barcelona? Considera que de totes les 

platges obertes al públic, el col·lectiu de discapacitats només pugui anar a una, suposa un 

maltractament al seu col·lectiu i anuncia una manifestació al respecte en els propers dies. En 

setè lloc, es pregunta de què serveix col·locar zones blaves i verdes al districte. Considera que 

no serveix de res, atès que, ningú ve al districte a comprar i, per tant, ens trobem amb zones 

com la Via Julia, Via Favència o Pablo Iglesias que aquestes places estan buides o molt poc 

ocupades. Per últim ja a nivell personal, pregunta quan li col·locaran la plaça d’aparcament de 

minusvàlid que porta 11 mesos reclamant en dos sol·licituds. 

El regidor respon que és difícil contestar a l’intervinent perquè moltes d eles coses que ha 

exposat són opinions o percepcions. Pel que fa al tema de la placa d’aparcament, considera 

que s’hauria de resoldre aviat i ignora el problema que hi ha amb aquesta petició. S’haurà de 

mirar què passa amb aquesta sol·licitud. Pel que fa a la zona verda, el regidor diu que no està 

pensada per tal que la gent vingui a comprar o no sinó que està pensada per ser un 

aparcament de proximitat i protegir aquestes places d’ocupacions de persones de fora de 

Barcelona. Si estigués pensant en una zona comercial, col·locarien zona blava, no pas zona 

verda. Pel que fa a la part del parc que hi ha al costat del poliesportiu i sobre si esta obert o 

tancat, el regidor diu que és un debat complexa i afegeix que el 80% dels veïns volen el parc 

tancat a la nit  però obrir-lo genera altres tipus de problemes i aquestes discordances o 

contradiccions es produeixen en el districte tots els dies i, per tant, a vegades, s’han de prendre 

decisions que lamentablement no agraden sempre a tothom. Pel que fa a les platges, el regidor 

diu que l’IBE els ha explicat que les decisions presses venen motivades per la pandèmia i que 

volen ara anar a la situació anterior a la pandèmia, per la qual cosa, confia que aquests estiu 
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pugui el col·lectiu de discapacitats de gaudir de més platges amb normalitat. Si no fos així ho 

parlaran amb l’IBE. 

Per últim, davant la insistència de l’intervinent parlant sense el micròfon sobre el tema del 

tancament del parc a hores diferents segons els dies, el regidor contesta que el mes normal és 

que el parc tingui un horari i es compleixi i que, si algun dia tanca abans de la hora, creu que 

deu ser per algun terme puntual perquè, si cada dia tanca a una hora diferent, aquí ha d’haver 

algun problema, alguna cosa estanya que s’ha de mirar. Poden parlar amb parc i jardins per 

comunicar el que diu l’intervinent i que l’horari és possible no es compleix però no creu que 

sigui el més normal. El més normal és que el treballador tingui uns horaris fixes. 

A continuació, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a una perdona que està 

connectada on line i havia demanat intervenir. 

14) Jordi Vidal 

Com que l’intervinent té problemes de connexió i no se’l veu ni sent, proposa que la presidenta 

del Consell del Districte llegeixi la pregunta que ha escrit en el xat. 

Pregunta: Quan es controlarà que es compleixi el límit de 30km/h al Passeig de Fabra i Puig? 

Afegeix que, en altres Audiències Públiques, es va dir que es posarien senyals però la realitat 

és que encara no s’han posat. 

El regidor contesta que Fabra i Puig es troba en procés de pressupostos participatius i 

associats als mateixos es troba tota la senyalítica. Per tant, s’haurà de posar perquè està lligat 

al pressupost participatiu. Una altra cosa, és que desprès es compleixi aquest límit de velocitat. 

Però el tema de les senyals és apriorístic al compliment efectiu i es posaran òbviament en els 

propers mesos. 

15) Abel Rodriguez 

Diu que viu en un bloc d’habitatges al barri de Trinitat Nova que té 110 places d’aparcament 

completament acabades amb la seva porta d’entrada inclosa però que no estan a disposició 

dels veïns des de fa 7 anys. Una tasca de comercialització simplement administrativa no s’ha 

fet i per això estan decepcionats, amb l’agreujant que no només l’Ajuntament deixa d’ingressar 

uns diners en concepte de lloguer sinó que tot l’aparell elèctric del pàrquing es  troba encès de 

nit i de dia, la qual cosa, suposa una despesa per l’Ajuntament. Per tant, una simple 

comercialització de les places no es fa, la llum està encesa tot el dia i l’Ajuntament no fa lloguer 

d’aquestes places d’aparcament. Es consideren defraudats amb aquest comportament. Afegeix 

que fa ja un temps que el Gerent del districte es va passar per aquest boc de pisos i els veïns li 

van explicar el problema. El Gerent va dir que anava a assumir aquest tema i atendre’l però ha 

passat a un any i això segueix igual. Quan ha parlat amb el president de l’associació de veïns li 

diuen des de l’Ajuntament que és un tema de l’INCASOL però l’intervinent diu que això no és 

cert perquè es va signar en el seu dia un conveni pel qual l’INCASOL es feia càrreec dels 

habitatges i l’Ajuntament de les places d’aparcament. Demana una resposta. 
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El regidor contesta que no són de l’Ajuntament sinó de l’INCASOL. En aquest sentit, informa 

que l’Ajuntament està perseguint bojament no només aquestes places sinó altres que hi ha al 

barri per tal que passin a mans municipals. Els pàrquings de Trinitat Nova es troben en fase de 

signatura de contractes (per tant, el procés està molt avançat) i afegeix que BSM s’haurà de fer 

càrrec d’aquests pàrquings. El mateix passa amb els pàrquings de la Plaça dels Eucaliptus que 

abans eren de REGESA i ara han passat a mans municipals. El regidor afegeix que hi ha tota 

una problemàtica al voltant dels pàrquings, molt mal gestionats, alguns buits, altres amb 

problemes d’ocupacions il·legals i aquí hi ha hagut una mala gestió per part de REGESA i 

INCASOL que ha deixat de forma absurda places buides com les que menciona l’intervinent. 

Per tant, els estem adquirint, les hem de gestionar socialment a través de BSM, registrar-los, 

comercialitzar-los i tot aquest procés el qualifica com extremadament lent. Ho tenim a sobre de 

la taula, Plaça Eucaliptus ho tenim encarrilat però els de Trinitat Nova tenim el problema descrit 

i s’ha d’acabar de resoldre’l. 

16) Rafael Gonzalez. 

Comença la seva intervenció aclarint, en relació a la intervenció del Sr. Juanjo Hernández 

(intervinent número 11) en el que preguntava perquè es seguia desnonant si el Congrés dels 

Diputats havia aprovat una llei d’habitatge que ho prohibeix, dient que la llei no és retroactiva i, 

per tant, no serveix pels expedients oberts amb anterioritat a l’aprovació de la dita llei. Així 

mateix, explica als assistents que molts pisos dels bancs van ser adquirits per fons voltors però 

no pot explicar més al ser interromput per algunes persones del públic. 

Entrant en les preguntes cap al regidor, l’intervinent recorda al regidor que en anteriors 

audiències públiques havia comentat el problema de la seva germana amb el pagament d’uns 

impostos suposadament impagats. Aleshores va començar a investigar el perquè una persona 

no pot defensar-se personalment avant els Ajuntaments en els processos administratius sense 

advocat i, desprès de mirar-se les lleis, ha arribat a la conclusió jurídica que l’estat de dret que 

tenim incompleix l’article 6 de la Carta de Nacions Unides que és el de la personalitat jurídica 

pròpia de cada ciutadà. Això ho ha requerit al CGPJ que li ha contestat que no és de la seva 

competència. També ha escrit al Congrés dels Diputats i al Parlament de Catalunya sobre 

aquesta qüestió però no ha rebut resposta. Considera la situació molt greu perquè s’impedeix 

la defensa de la gent, s’impedeix anar a un jutge i representar-se a sí mateix, la qual cosa, 

suposa una traïció als drets fonamentals. 

D’altra banda, en Audiències Públiques de l’anterior mandat, l’intervinent recorda que li va dir a 

aleshores regidora del districte Janet Sanz que la zona de baixes emissions fracassaria. Doncs 

bé, ha fracassat i, tornant al tema dels drets fonamentals, ha fracassat perquè s’ha vulnerat el 

principi d’igualtat, discriminant el que no té recursos per canviar de vehicle o impedint a 

determinades persones anar a treballar. Ho han tingut que dir els jutges en una sentència i 

l’Ajuntament diu ara que recorrerà al Suprem. Doncs augura un nou fracàs municipal. Els drets 

fonamentals són dels ciutadans, no dels polítics ni dels jutges. 

Per últim, l’intervinent efectua una sèrie d’asseveracions relatives a la exigència als partits 

polítics de tots els nivells de complir les resolucions judicials i acatar les sentències dels 

Tribunals de justícia. 
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17) Miguel Gimenez. L’intervinent diu que les seves preguntes són del barri. 

Exposa diverses qüestions. En primer lloc,  demana treure una sèrie de pintades que hi ha a la 

cruïlla de Fabra i Puig amb Meridiana com ara, voreres, carrer i proteccions de formigó i que 

allò quedi net. En segon lloc, diu que en el seu carrer hi ha un rètol de direcció prohibida però 

no pas per bicicletes, patinets i demés. Quan baixa un cotxe, els dels patinets pugen a la vorera 

a tota velocitat posant en risc les persones que surten dels seus portals. Ha demanat vàries 

vegades que es tregui el rètol que no té cap sentit ni lògica. Això s’està tractant en diversos 

llocs i sembla que l’han dit que el trauran. En tercer lloc, hi ha un monòlit en record de les 

víctimes del terrorisme (atemptat d’Hipercor) que està ple de porqueria pels orins i caques dels 

gossos. Demana que es posi una protecció per tal que no torni a succeir i un rètol que expliqui 

el significat del monòlit. En quart lloc, hi ha hagut un procés participatiu per a col·locar uns 

bancs en Andreu Nin. S’han col·locat 45 bancs però en falten 120 més. Ha preguntat pel cost i 

ho considera excessiu, per la qual cosa, ha demanat que es revisi per a una altra ocasió. En 

cinquè lloc, l’intervinent exposa el problema dels talls de trànsit a la Meridiana. El dia 8 de 

febrer es va donar l’ordre de suspendre el talls. Però a la pràctica continua tallant el trànsit tots 

els dies amb el suport de certs grups polítics. Alguns veïns baixen i ha aconseguit que no es 

talli la Meridiana tota la estona però continuen els talls. Demana, atès que els Mossos 

segueixen les instruccions dels partits que recolzen els talls, que sigui la Guàrdia Urbana que té 

competències en matèria de circulació, la que impedeixi els talls en la Meridiana en benefici de 

tots.  

El regidor contesta que, de vàries coses exposades per l’intervinent, prenen nota com ara el 

tema de la placa de direcció prohibida al carrer Alella, el tema del monument a les víctimes del 

terrorisme (el regidor informa que en el plenari de l’endemà hi ha un prec sobre aquesta 

qüestió) i sobre els bancs, s’han fet compres (sobre si són cars o barats se l’escapa perquè 

l’Ajuntament té uns criteris corporatius al respecte) i s’estan posant poc a poc. Falten posar 

més, ho saben. 

I sobre el tema dels talls de trànsit a la Meridiana, el regidor diu que la posició del govern és 

molt clara i s’ha explicat en vàries ocasions en el plenari. Hi ha grups municipals a favor i ells 

estan en contra. Legalment, des de l’ordre de suspensió, no haurien d’existir. En qualsevol cas, 

un tema de manifestacions és competència dels Mossos d’Esquadra (que responen a uns 

mandats polítics molt precisos) i no pas de la Guàrdia Urbana. 

A continuació, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a aquelles persones que 

volen parlar dels problemes d’habitatge i demana que no es repeteixin les mateixes preguntes 

7 o 8 vegades. 

18) Natalia Villarin 

Viu al carrer Sanchis i Guarner, 12 2n 1a. Denúncia que en el  3r 1a ha entrat una persona 

sense contracte ni res, ha tirat les parts mestres i el mur de contenció. Cada dia està amb la 

serra mecànica i ha de trucar a la Urbana. Porta així més de dos anys i el seu cap explotarà. 

No li fa cas a ningú. Li va donar un cop de cap al seu fill, està denunciat al Patronat de 

l’Habitatge,  al Districte, als Mossos d’Esquadra i està farta. Ha demanat una inspecció fa 

temps perquè dels sorolls el marc de la porta s’està separant de la paret dels cops que dona 
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aquests senyor i això és a diari. Afegeix que té un gat i es dedica a llançar-li la pilota i juguen 

tota la nit. 

El regidor pregunta a la intervinent si aquest senyor té un contracte legal. La intervinent diu que 

no, que es un okupa. El regidor diu que lo lògic és que la intervinent faci una denúncia i la 

intervinent diu que està denunciat a tot arreu i continua donant cops. El regidor demana dades 

de l’ocupant però la intervinent no ho sap. En qualsevol cas, el regidor diu que, com és un pis 

de l’IMHAB, haurien de ser capaços de saber qui està vivint allà. Afegeix que ho miraran (li 

agafen el contacte telefònic a la intervinent). 

19) Teresa Carvajal 

En primer lloc, recolza a l’anterior intervinent. Ella viu a l’altra costat però ha sentit clarament els 

cops durant molt temps. Ha tirat tota la estructura de parets del pis perquè diu que ell sap com 

fer-ho perquè és paleta. Ella va fer obres en el seu dia i va tenir que demanar un permís a 

l’INCASOL, amb uns horaris i condicions i, en canvi, aquesta gent fa obres sense cap tipus de 

permís. 

En segon lloc, la intervinent recorda al regidor que, en l’últim Consell de Barri de Porta va 

denunciar que s’ha posat un aparcament per a furgonetes de Correus però com tapa la visió 

del carrer suposa un perill pel que l’han de creuar. Avui li han dit que ha passat alguna cosa i 

és que no tens visió fins que no estàs a la meitat del carrer i hi ha el perill de resultar atropellat. 

Demana que es posi algun semàfor o alguna mesura per a evitar el perill indicat. En l’incident, 

s’ha personat GUB però com en el moment que han vingut no hi havia cap furgoneta, no han 

valorat que sigui un perill, que no hi ha molèsties. 

El regidor contesta que tornaran a fer venir a GUB a la zona quan estigui aparcada la furgoneta 

i aleshores fer la valoració policial tècnica. 

20) Omar 

Exposa que té un greu problema d’habitatge des de fa temps. Disposa de resolució favorable a 

la Mesa d’Emergències, lliura tota la documentació que li demanen, fa tot el que li diuen però 

segueix sense habitatge. Diu que té una discapacitat, que cobra 600 euros i que té tres fills 

nascuts aquí i tenen nacionalitat espanyola. El Pla d’ocupació va ser l’any 2018 i ara estan 

d’okupes. Pregunta què han de fer amb 600 euros, tornar al seu país o anar al carrer quan els 

desnonin. Els nens no tenen cap culpa i no poden anar a viure al Marroc. 

21) Manuel Sevilla 

Considera que el problema d’habitatge que tenen a Ciutat Meridiana es pot qualificar com molt 

greu, no els donen solució i ho estan passant molt malament. Cada vegada que hi ha un 

desnonament al barri ho passen malament. D’altra banda, segons la Constitució Espanyola tots 

tenen dret a un sostre però això en aquest país no es compleix perquè els desnonen 

constantment. De fet, explica que el 7 de març va patir un desnonament quan té una filla amb 

el 54% de discapacitat reconegut per la Generalitat de Catalunya. També té l’expedient aprovat 

a la Mesa d’Emergències i disposa d’informe de vulnerabilitat pels serveis socials però constat 
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que tot això no li serveix de res. Veu que no els tracten com a persones perquè aquell dia hi 

havia dos llançaments i van venir com 20 furgonetes de la BRIMO amb un dispositiu policial de 

250 policies, que no tenen educació ni civisme i els van tractar com animals. Ara es troba amb 

la seva família en una habitació, tenint resolució favorable de la Mesa d’Emergències, per la 

qual cosa, demana solucions perquè aquesta situació de patiment diari és lamentable. Volen 

viure com qualsevol persona digna pagant un lloguer social. 

22) Gladis 

En primer lloc, com ha dit el regidor, hi ha convocada una reunió entre veïns, habitatge, 

Generalitat i el propi Districte per a parlar sobre habitatge el dia 21 d’abril. Demana al govern 

un compromís ferm per tal que, en aquesta reunió, es posin del seu costat i fer veure a 

habitatge del greu problema d’habitatge que té Ciutat Meridiana, dels problemes psicològics, 

d’angoixa i desesperació que estan patint tant ells com el seus fills i que posin solucions sobre 

la taula. Ells confien en la capacitat política del govern per a poder reverit aquesta greu situació 

i fer polítiques socials valentes. 

En segon lloc, demana al conseller del barri Sr. Antoni Pallares, en relació als dies anteriors 

que han estat molt plujosos, a que compleixi el compromís que va adoptar de fer visites per 

veure les cloaques i les zones que necessiten neteja perquè estan embossades a causa 

d’excrements d’animals no recollits. 

23) Julia 

També parla del tema de l’habitatge indicant que els continuen llançant-los al carrer i demana 

al Govern que podria fer alguna cosa més. Hi ha molta presència policial i a sobre els multen 

econòmicament quan són famílies vulnerables que estan lluitant per un dret. Parla del cas 

d’una àvia amb un nen a sobre d’ella que, en un desnonament ha estat denunciada perquè 

suposadament ha colpejat a dos policies causant-los baixa durant 7 dies. No s’ho creu ningú 

això i esta sent jutjada. Es injust. No són delinqüents perquè els ataquin així (en referència tant 

a la policia com al govern). Només lluiten per un habitatge digne. 

La presidenta del Consell del Districte intervé per a dir que des del districte no es poden 

resoldre tots els problemes d’habitatge que es plategen en aquesta sessió, que el regidor 

difícilment pot donar resposta a totes aquestes demandes i que la solució passa per 

col·lectivament frenar els preus del lloguer i altres mesures legals malgrat que els Tribunals les 

han aturat. Considera que el camí a recórrer és que es limiti el preu del lloguer. Finalment, 

dona la paraula al regidor del districte. 

El regidor diu a la intervinent que la seva desesperació no li porti a la confusió amb les 

persones que té davant en aquesta sessió. Heu vingut moltes vegades a explicar a l’Audiència 

Pública els problemes d’habitatge i el Govern està content en que sigui així. Afegeix que el 

Govern del districte pot portar la veu veïnal als llocs adequats però els problemes que 

plantegen no es poden resoldre en el districte: no disposa el districte ni de claus ni d’habitatges 

a repartir. La solució passa per altres bandes. En aquest sentit s’ha d’implicar l’estat fent lleis, 

la Generalitat construint habitatges i l’Ajuntament recolzant socialment als veïns. De fet, malgrat 

que els veïns o el públic assistent no ho creguin així, el regidor considera que l’Ajuntament de 
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Barcelona és l’administració que protegeix més als seus veïns malgrat que creguin el contrari 

perquè és l’administració més sensible en matèria d’habitatge. De fet, en aquesta ciutat no es 

desnona a ningú sense que se’l doni una alternativa habitacional, que no és la ideal ni la millor 

però se li dona. A ningú se l’envia al carrer i es convenient que la intervinent ho sàpiga. Una 

altra cosa es que algunes de les persones assistents tinguin uns problemes estructurals molt 

greus que s’han d’intentar resoldre’ls i per aquest motiu s’ha muntat la reunió del dia 21 d’abril 

per a intentar cercar solucions allà on toca (porta de la generalitat, Delegació del Govern, 

IMHAB..). Per tant, la intervinent no s’ha de confondre; el districte no te la solució. Si la 

intervinent o algú altre creu que venint a l’Audiència Pública solucionarà el seu problema, s’està 

confonent. 

24) Amina. 

Parla àrab i una persona del públic li tradueix el que diu. Explica la seva greu situació personal. 

Afirma que viu d’okupa a Ciutat Meridiana. La seva filla va ser desnonada fa poc temps i està 

en tractament psiquiàtric per depressió, motiu pel qual ha deixat els seus estudis. El seu altre 

fill més gran també ha deixat els estudis per la situació de por derivada del fet que tenen un 

desnonament obert, és a dir, sense data concreta, per la qual cosa, els poden desnonar en 

qualsevol moment. Demana un lloguer social, diu que porta dos anys i 8 mesos a la Mesa 

d’Emergències en llista d’espera i conclou que no volen seguir vivint d’okupes sinó pagant un 

lloguer que s’adapti a les seves condicions econòmiques. 

25) Alberto López (del col·lectiu de sords l’acompanya un traductor en el llenguatge de 

signes) 

Veí del barri de Canyelles, diu que en el carrer Antonio Machado fins Ronda Guineueta, les 

voreres són molt estretes. Ha presentat fotografies, documentació i ho porta reclamant des de 

fa uns quatre anys i continua igual. Entre botigues que posen coses a les voreres (unes 16 

botigues), arbres i demés, hi ha molts obstacles que fan que les persones amb cotxet de nens 

hagin de baixar a la calçada. Demana que es faci algo al respecte perquè no s’està fent res. 

Demana una solució. 

El regidor contesta que li sap greu però és la primera vegada que sent parlar del carrer Antonio 

Machado. Ignora aquest problema i, per tant, diu que ho miraran i que es posaran a examinar 

el que passa allà i afegeix que avisaran a Guàrdia Urbana per tal que es passin per aquest 

carrer i donin els avisos que calgui. 

26) Jose, veí de Trinitat Nova. 

En primer lloc, li sap greu que en aquesta sessió no s’hagi fet un minut de silenci a diferència 

de l’endemà que hi ha Consell Plenari. En segon lloc, pregunta quants local ha cedit 

l’Ajuntament i, en concret, aquest districte a entitats culturals de Ucraïna per tal de recollir 

material, medicaments, roba i aliments per a la població ucraïnesa que esta sent massacrada 

per Rússia. En tercer lloc, pregunta  al consellera tècnica una petició que li va formular fa temps 

i encara no ha rebut resposta en la que proposava que els veïns de Trinitat Nova que guanyin 

menys de 12000 euros anuals no paguin l’IBI. 
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El regidor contesta, pel que fa a l’IBI, que és un debat complexe perquè és un impost que recau 

sobre la propietat, no sobre el lloguer. La propietat és un actiu vendible, és un actiu financer on 

l’IBI depèn de la propietat, no dels ingressos econòmics que puguis tenir. Es una qüestió 

complexa perquè pot succeir que una persona tingui baixos ingressos o una renda baixa però 

disposi d’una propietat immobiliària que valgui molts diners. S’ha parlat a nivell municipal sobre 

possibles ajuts fiscals. 

Pel que fa al tema dels locals, el regidor contesta que tot el que se’ls ha demanat tant a nivell 

municipal com de districte per a poder ajudar a les associacions ucraïneses del districte (amb 

les que han parlat), ho han facilitat. En aquest sentit diu que el districte fa la màxima 

col·laboració possible però també és cert que les entitats ucraïneses ho han de demanar. Així 

mateix, diu que hi ha una  xarxa de solidaritat molt gran al districte sobre recollida d’aliments, 

etc..  i que s’ha activat molt arran del tema d’Ucraïna. En definitiva, el que faci falta. 

 

I sense més assumptes a tractar, la presidenta del Consell del Districte aixeca la sessió 
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